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ПРОТОКОЛ 
№ 16 

 
Днес, 24.03.2025 г., от 10.30 ч. в зала 203 на община Шумен се състоя 

заседание на ПК по „Екология, селско стопанство, води, зимно поддържане 
на уличната мрежа, бедствия и аварии”. 

 
На заседанието присъстваха:  
Светлозар Начев    - председател 
Васил Тодоров     - зам.-председател  
Павел Караиванов           - член 
Златин Кайряков                    - член  
Гюнай Тефиков            - член  
Александър Денев           - член 
Димитър Александров            - член.  
 
На заседанието присъстваха още: А. Аспарухова - председател на ОбС;   

г-жа Д. Петрова - заместник-кмет „Бюджет и финанси“; г-жа Д. Русева - зам.-
кмет по „Европейски политики, екология и туризъм“; г-н Р. Въков - началник 
отдел ПОЗОП; г-жа П. Петрова - директор на дирекция „Социална политика и 
здравеопазване; г-жа В. Георгиева - ст. юрисконсулт; г-жа Ж. Атанасова - гл. 
експерт „Екология“; г-жа Симона Иванова - ст. експерт „Контрол по ЗУО“; г-жа 
М. Николова - ст. експ. „Екология“; г-жа Е. Петрова - ст. експ. „Управление на 
земеделски земи“; г-н Ст. Георгиев - зам.-директор на ОП „Чистота“; 
журналисти.   

 
Заседанието беше открито и ръководено от председателят на ПК г-н Св. 

Начев. Със 7  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията прие 
следния   

 
ДНЕВЕН РЕД: 

 
I. Докладни записки за предстоящата сесия:   
1. Приемане на „Програма за овладяване популацията на 

безстопанствените кучета на територията на община Шумен 2025- 2029“ - 
докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 11 от 
дневния ред на сесията/; 

2. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за опазване 
на околната среда на Община Шумен с период на действие 2021-2028 г. - 
докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 18 от 
дневния ред на сесията/; 

3. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за 
намаляване на нивата на замърсяване по показател фини прахови частици 
(ФПЧ10) в атмосферния въздух на територията на Община Шумен с период 
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на действие 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 
община Шумен  /т. 19 от дневния ред на сесията/; 

4. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за 
управление на отпадъците на Община Шумен с период на действие 2021-
2028 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен   
/т. 20 от дневния ред на сесията/; 

5. Осигуряване на средства за зарибяване с риба от вида Толстолоб с 
цел подобряване на качеството на водата в язовир Тича - докладна записка 
от общински съветници   /т. 23 от дневния ред на сесията/; 

6. Отдаване под наем на земи от Общинския поземлен фонд и земи по 
чл. 19 и § 26 от ЗСПЗЗ през стопанската 2025/2026 г. - докладна записка от 
проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен   /т. 26 от дневния ред на 
сесията/. 

 
 

ПО ТОЧКА ПЪРВА  
Докладни записки за предстоящата сесия 

 
 

1. Приемане на „Програма за овладяване популацията на 
безстопанствените кучета на територията на община Шумен 2025- 2029“ - 
докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 11 от 
дневния ред на сесията/. 

 
Г-жа П. Петрова - „Изтече срока на старта програма за овладяване 

популацията на безстопанствените кучета и сме разработили проект на нова 
програма за период 2025-2029 г., в съответствие с всички европейски директиви 
за хуманно отношение към животните, с Националната програма за овладяване 
популацията на безстопанствените кучета на територията на Р. България, както 
и Закона за защита на животните. Качена е за обсъждане на сайта на община 
Шумен. Има разработени регистри за броя на безстопанствените и домашните 
кучетата и той също е качен на сайта на общината.“      

Г-н Ал. Денев - „Бих искал да попитам дали ще бъде назначен още един 
ветеринарен лекар към Наредба № 1, който да се грижи за бездомните 
животни?  

Г-жа П. Петрова - „Към Наредба № 1 няма назначен ветеринарен лекар, 
такива има към Приюта, които правят безплатната кастрация на всички 
животни, които прибираме на територията на общината. Наредбата е структура 
към общинска администрация.“ 

Г-н Ал. Денев - „Питам, защото явно не се правят. Прекалено много са 
бездомните животни и има нужда от още един ветеринарен лекар.“ 

Г-жа П. Петрова - „По сигнали за бездомните животни ние сигнализираме 
Приюта и той се отзовава веднага, ние реагираме на всеки сигнал. Прибират се 
животните, кастрират се, обезпаразитяват се, ваксинират се, маркират се и се 
връщат на мястото, от което са изведени, за да не са опасни. Ако се касае за 
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другите кучета, колегите от Наредба № 1 регулират процеса на територията на 
общината.“ 

Г-н Д. Александров - „Може ли да ни съобщите бройката на 
регистрираните безстопанствени кучета?“ 

Г-жа П. Петрова - „Регистрирани са 162 безстопанствени кучета.“ 
Г-н Св. Начев - „Г-жо Петрова, предвижда ли се към Наредба № 1 да се 

назначи още един ветеринарен лекар или към Приюта?“ 
Г-жа П. Петрова - „В момента не мога да отговоря на този въпрос, ще 

бъде обсъден.“ 
Г-н Ал. Денев - „Ще бъде ли изградена площадка за разхождане на кучета 

в „Пети полк“, защото има много запитвания от граждани, че няма къде да си 
разхождат кучетата. Това е голям квартал, колкото пет села, и се иска да има 
обособено място за разхождането на кучета.“   

Г-жа П. Петрова - „Ще поставя и този въпрос, да се помисли, защото за 
сега има 17 такива площадки на територията на общината.“ 

Г-жа Д. Петрова - „На въпроса колко са регистрираните в Общинска 
данъчна служба домашни любимци - кучета, отговорът е 1 544 към настоящия 
момент. От тях 226 са в селата и 1318 в града. Освободени домашни кучета 
имаме и те са 410 на брой. Те са освободени поради заболяване, съгл. чл. 175 от 
Закона за ветеринарномедицинската дейност. За година сумата, която се събира 
от таксите е около 10 000 лв., като в селата таксата е 5 лв. на куче, а в града - 12 
лв.“ 

Г-н В. Тодоров - „Колко лева като глоби са събрани до сега? Имам 
предвид дейността на инспекторите по Наредба № 1.“  

Г-жа Д. Петрова - „В момента не мога да отговаря, ще направя справка и 
ще ви кажа.“ 

Г-н Св. Начев - „Предлагам да преминем към гласуване, като ще очакваме 
отговорите на двата въпроса, които зададохме - дали се предвижда втори 
ветеринарен лекар и дали се предвижда площадка за разхождане на кучета в 
„Пети полк“?“ 

 
Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното 

решение - подкрепя докладната записка.   
 
 
2. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за опазване 

на околната среда на Община Шумен с период на действие 2021-2028 г. - 
докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 18 от 
дневния ред на сесията/. 

 
Г-жа М. Николова - „Програмата за опазване на околната среда на 

община Шумен е разработена на основание чл. 79, ал. 1 и ал. 2 от Закона за 
опазване на околната среда. Приета е с решение № 19 по протокол 3 от 
19.12.2023 г. на ОбС Шумен, поради което това е нейният първи отчет за 
изпълнение на мерките и целите, заложени в програмата. Визията на община 
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Шумен за чиста околна среда, здравословен начин на живот и условия за 
пълноценен труд и активен отдих отразява развитието на общината, съобразено 
с наличния природен потенциал. Формулирането на визията е ключов елемент 
при разработването на програмата за опазване на околната среда, като 
основавайки се на своя анализ на силните и слаби страни, възможности и 
заплахи на компонентите на околната среда, формулира и нейната генерална 
стратегическа цел, а именно поддържане и подобряване качеството на живот на 
населението в общината чрез осигуряване на здравословна и благоприятна 
околна среда и запазване на богатство на богатото природно наследство чрез 
устойчиво управление на околната среда. За да бъде постигната генералната 
цел има поставени 3 стратегически цели и съответно, още няколко специфични 
цели към всяка една от тях. Стратегическите цели по програмата са - 
съхраняване на природните ресурси и подобряване на екологичните показатели 
на територията на общината, подобряване на състоянието и развитието на 
инфраструктурата, свързана с опазване на околната среда и повишаване на 
институционалния капацитет и обществената ангажираност в опазване на 
околната среда.“ 

Г-н Св. Начев - „Колеги, давам ви думата за въпроси по отчета. Ако няма 
такива, да преминем към гласуване.“  

 
Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното 

решение - подкрепя докладната записка.   
    
  
3. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

намаляване на нивата на замърсяване по показател фини прахови частици 
(ФПЧ10) в атмосферния въздух на територията на Община Шумен с период 
на действие 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 
община Шумен  /т. 19 от дневния ред на сесията/. 

 
Г-н Св. Начев - „В сравнение с миналата година имаме повишение на 

отчетените нива на ФПЧ. Твърди се, че това е повече от ремонта на 
ученическия стадион, измерването става от територията на СУ „Й. Е. 
Български“. Аз твърдя, че не е само от ремонта на стадиона. Тук е момента да 
ви благодаря за тази организация, която направихме за почистването на града. 
Поздравявам общината, че веднага след сигнализирането започна почистването 
и миенето. Но аз имах друга идея - преди чистенето на града, когато започне да 
се мете да уведомяваме хората и да имаме план-програма кои улици, къде и как 
ще се почистват. Защо? Веднага се обосновавам. На улицата, на която живея 
въздухът е мръсен не толкова от печките, колкото от улиците, които са в 
безобразно състояние, замърсени. Идеята ми беше да уведомим гражданите и 
да направи така, че наистина те да бъдат запознати - тази улица ще бъде 
изчистена на едни кои си дни, за да могат колите да се махнат. Пресен случай 
от сутринта - метачка на ОП „Чистота“ минава, аз съм снимал даже с телефона, 
има спрени коли в дясната страна. Тя заобикаля колите, боклука си остава, 
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нищо не върши. Километрите са направени, тук ни отчитат едни километри. 
Накрая ефективността е нула. Там докато не пипне човешка ръка, няма това 
нещо да се измие и няма да се изчисти. Говоря за ул. „Преслав“. Така няма да 
стане. И това беше моята идея. Има възрастни хора, които могат да поемат 
ангажимент, ако ние разлепим, дори по дървета да разлепим и да посочим, 
както е с пръскането за кърлежи и за комари, но да им посочим конкретния ден. 
Аз съм сигурен, че доста хора, не доста хора, всичките ще си изместят колите, 
ако наистина се почиства. Обръщам се към предприятието по чистотата, защото 
не е хубаво това да става практика.“  

Г-н В. Тодоров - „Това важи включително и за снегопочистването. Този 
модел трябва да бъде приложен - помощ от гражданите. Нормално е да има 
график кога коя улица ще се почиства. Има начин как да бъдат намерени 
собственици на коли. От тел. 112 много бързо ги намират. Стига да иска 
общината, може да свърши всичко като собственик и стопанин на общинските 
пътища. Поддържам това, което казва господин председателя наистина, иначе 
няма да има никаква ефективност.“ 

Г-н Св. Начев - „Моята идея беше за по-голяма ефективност, защото 
наистина ние можем да купим климатици, да сменим климатици. Програмата 
върви. Дървата ще се сменят с климатици, но ако ние не чистим улиците, в 11 
часа на обяд трябва да ви кажа, че е нещо невероятно - мръсен е въздухът, 
който се диша. Тогава  не можеш да се отвориш прозорец. За това според мен, 
съвместно с общинска администрация ние трябва да измислим някакъв начин, 
по който да се случват нещата. Аз съм сигурен, че те имат желание, просто 
взаимно трябва да го свършим.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Колеги, темата с миенето на града от доста време е 
актуална. Аз миналата година по това време пак я поставих. Първо - има 
технология на миене на града. Започва се от ръчното почистване на регулите и 
стъргането на наносите, които са се образували през зимата. След това се 
пускат мотометачките, следва първото миене, което задължително е на маркуч 
и след като се измие града, тогава вече се минава към оросяване. Шумен е със 
специфичен релеф и миенето по принцип започва от най-високите улици,  
булевардите се мият накрая. Целият процес на миене с техниката, която има ОП 
„Чистота“ ще отнеме около 5 месеца, ако се мие на маркуч. Това е доста време. 
Предполагам, че за пет месеца предприятието ще си направи някакъв график. 
Този график може да бъде качен на сайта на общината, така че гражданите да 
виждат долу горе коя седмица коя улица ще се мие. Мисля, че това ще бъде 
най-разумно, защото процеса, ако наистина имат желание да измият целия град, 
ще е бавен. Просто с толкава техника разполагат. С тези три водоноски това е 
капацитета. За едно пълно миене на града отиват около 100 000 кубика вода. Не 
знам горе с дебита дали го оправиха проблема, защото лятото може да възникне 
там проблем, тъй като до момента на шестата, седмата водоноска системата 
започва да се задъхва и започва да пълни бавно. Моето предложение е това.“ 

Г-н Ст. Георгиев - „Вече сме дали на медиите график за миене. Ние 
можем в края на всяка седмица да даваме график за следващата. Това е във 
връзка с метеорологичната обстановка, която може да се промени. Ако вали, 
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ние няма смисъл да мием улиците. Отделно, за тази седмица имаме предоставен 
график, включително и на медиите и до който от гражданите е стигнала 
информация, той е имал възможност да си премести автомобила.“ 

Г-жа Д. Русева - „А идеята на г-н Начев за уведомяване на хората да си 
местят колите?“ 

Г-н Ст. Георгиев - „Освен чрез медиите, не виждам по какъв друг начин 
можем да ги уведомим или чрез сайта на общината.“ 

Г-н Св. Начев - „На сайта на общината има ли качен график?“ 
Г-н Ст. Георгиев - „Не мога да ви кажа дали е качен.“  
Г-н Св. Начев - „Аз не видях такава информация на сайта на общината.“ 
Г-н Зл. Кайряков - „Позволете да не се съглася, най-добре се мият 

улиците по време на дъжд или след дъжд. Тогава наноси и всичко се накисва. 
Може да видите, интернет е пълен със снимки като почнете от софийската 
общината, как се мие по време на дъжд. Това е най-доброто време.“ 

Г-н Ст. Георгиев - „То по време на дъжд може и да се асфалтира, но все 
пак ние си имаме конкретен специалист в тая област.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Не говоря за асфалтиране. Нямате основание да 
нямате график. Практиката е показала, че след дъжд се мие най-добре.“ 

Г-н Ст. Георгиев - „Ние започваме да мием от 4.00 часа сутринта до 12.30 
часа, за да избегнем трафика.“ 

Г-н Св. Начев - „Да, това е добро. Всичко, което се върши е добро. С 
идеите, които даваме в момента искаме да стане още по-добро. Ние не се 
противопоставяме в момента. Ние даваме идеи, които ако ги приемете, 
приемете.“  

Г-н П. Караиванов - „В града се наблюдава едно интензивно 
строителство, което е добре. Има инвеститорски подход, но ми направи 
впечатление в самия отчет, че когато товарните автомобили излизат от 
строителната площадка, се санкционират със 70 лв. Моята препоръка е тази 
глоба да бъде завишена, тъй като считам, че 70 лв. са нищо. За 
нерегламентираните сметища глобата мисля, че беше около 500 лв. Тя също 
трябва да бъде завишена. Нека общинска администрация да помисли в тази 
посока. Това ще бъде един такъв възпитателен начин и подход към 
строителите, които извършват дейност, защото те също влияят върху 
замърсяването на улиците.“ 

Г-жа Д. Русева - „Замислих се за това да бъде уведомявана полицията за 
тези автомобили. Ако те са законно паркирали на паркинги, как полицията ще 
ги накара да си махнат колите? Просто всичко може да стане на доброволни 
начала,  да бъдат уведомявани, че там ще се мие и вече, който си махне колата, 
добре.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Да запишем като препоръка към общинска 
администрация да бъде изготвен график за миене на улиците, който да бъде 
качен на сайта на общината.“ 

Г-жа Д. Русева - „Формулирайте го точно като текст.“  
Г-н Св. Начев - „Да бъде изготвен график за метенето и миенето на 

улиците“. Аз казвам как ще направя на ул. „Преслав“ - ще уведомя всяка една 
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къща. Ще напиша - на еди коя си дата ще бъде извършено метене, миене, ще 
минавам навсякъде и ще го направя.“ 

Г-жа Д. Русева - „Има регистър на домоуправителите, те също може да 
бъда информирани.“ 

Г-н В. Тодоров - „Искам да ви кажа, че ще има много доброволци, освен 
съветниците.“   

Г-н Зл. Кайряков - „Да се допълни към препоръката - „за целия период до 
пълното измиване на града“. Да не пускат графика седмица по седмица, а да го 
направят целия с улиците. ОП „Чистота“, надявам се имате специалисти, които 
могат да ви направят целия график и маршрутите на миене?“ 

Г-н Ст. Георгиев - „Да.“ 
Г-н В. Тодоров - „Би трябвало този график да бъде актуализиран всяка 

седмица.“ 
Г-н Зл. Кайряков - „Разбира се, че ще се актуализира.“ 
Г-н В. Тодоров - „Г-жо Русева, може ли администрацията да ми 

предостави график коя улица как се почиства? На времето Титан БКС ми бяха 
предоставили такъв. Искам да знам как се почистват - от машина, от хора и в 
кой период?“ 

 
Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното 

решение - подкрепя докладната записка, като прави следната препоръка 
към общинска администрация: да бъде изготвен график за метенето и 
миенето на улиците в града за целия период до пълното измиване на 
улиците, който да бъде качен на сайта на общината.   

 
 
4. Отчет за 2024 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

управление на отпадъците на Община Шумен с период на действие 2021-
2028 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен   
/т. 20 от дневния ред на сесията/. 

 
Няма коментари по докладната записка. 
 
С 6 гласа „за”, без „против” и 1 „въздържал се” ПК взе следното решение 

- подкрепя докладната записка.   
 
 
5. Осигуряване на средства за зарибяване с риба от вида Толстолоб с 

цел подобряване на качеството на водата в язовир Тича - докладна записка 
от общински съветници   /т. 23 от дневния ред на сесията/. 

 
Г-н П. Караиванов - „Като един от вносителите искам да взема отношение 

по тази точка. Тази докладна записка беше продиктувана от това, че в близката 
една година назад имаше период, в който се усещаше една неприятна миризма 
по чешмите в града. Една от причините за тази неприятна миризма е цъфтежа 
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на водораслите във водата, който се случва по време на летните месеци. 
Образува се слой от фито и зоопланктон, който е една от причините да се 
получава тази неприятна миризма. Съгласували сме със специалисти по 
аквакултури, които ни препоръчаха да се закупи зарибителен материал от вида 
Толстолоб, който се храни основно с този планктон.  Тази риба филтрира много 
голямо количество вода и на ден може да изяде такова количество планктон, 
колкото са му килограмите. За планираните около 10 000 лв. могат да се 
закупят личинки, които са около 1,5 млн. на брой. Препоръката е те да бъдат 
пуснати на стената на язовир „Тича“, където е вододайната зона, тъй като там 
се концентрира също такова количество зоо и фитопланктон. Кампанията по 
отношение на това зарибяване започва месец май. Институтът по аквакултури в 
Пловдив започва такива кампании. В други общини доколкото разбрахме, също 
закупуват такъв зарибителен материал. Между другото, назад в годините яз. 
„Тича“ се е зарибявал с толстолоб, не знам защо е прекъснат този процес. Мога 
да дам пример с други язовири в страната - яз. „Йовковци“, който снабдява с 
вода Велико Търново, ежегодно се зарибява. Също и яз. „Камчия“ и яз. 
„Доспат“. Този язовир е основен наш източник на вода. Той захранва с питейна 
вода още две общини, затова считам, че с тези средства ние ще подобрим 
качеството на водата за жителите на община Шумен.“ 

Г-н Св. Начев - „Имаме вече и становище от кмета на общината по тази 
докладна записка. Ще зачета това, което се констатира от общинска 
администрация: „Яз. „Тича“ е съоръжение, което е държавна собственост и се 
стопанисва от Министерство на земеделието и храните чрез „Напоителни 
системи“. Съоръжението не се води като актив на община Шумен. 
Закупуването и зарибяването с риба от вида толстолоб на яз. „Тича“ не е от 
компетентността на кмета на общината или Общински съвет, тъй като  
законодателят е разпоредил тази отговорност на стопаните на язовирите. В 
устава на „Напоителни системи“ ЕАД е записано, че предмета на дейност на 
дружеството включва производство и търговия с риба и рибни продукти. 
Община Шумен не може да извършва дейности, които не са ѝ разрешени по 
закон и са вменени на други държавни органи. Община Шумен няма право да 
предприема самостоятелни дейности и мероприятия за опазване на 
биоразнообразието във водните екосистеми и за устойчиво развитие на рибни 
ресурси. В докладната записка не става ясно как е остойностен проекта за 
реализацията на инициативата в размер на 10 000 лв. Спазвайки изискването на 
закона и с цел защита на обществения интерес инициативата за осигуряване на 
средства в бюджета на община Шумен да се реализира само при съгласие със 
собственика на язовира при спазване на екологичните норми и след сключване 
на договор за предоставяне на субсидия на Министерството на земеделието и 
храните. Оставям на ОбС да вземе законосъобразно решение.“.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Юристите на общината какво ще кажат?“ 
Г-жа Д. Петрова - „Това становище аз го писах. Искам да кажа, че 

възможността общината да финансира чрез пряко закупуване, закупуването на 
риба от вида толстолоб няма как да се осъществи, тъй като това е намеса в 
собственост и компетенции на различен от общината орган. Единственият 
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начин, по който общината би могла да подкрепи тази инициатива е чрез 
сключване на договор за субсидия към държавния орган, който е собственика и 
регулатора на тези дейности. Това е посочено в съответното становище, като 
искам да обърна внимание, че в диспозитивната част сме дописали, че с 
програмата, която е бюджетна, за всяка една година се гласуват на 
министерството точно пари, които са необходими за зарибяването на водните 
съоръжения на територията на цялата страна, т.е. допустимостта на 
финансирането законосъобразно и целесъобразно е през договор между кмета 
на общината и Министерство на земеделието и храните, като ние предоставим 
субсидия с цел зарибяване на язовира. От там нататък трябва да има съгласието 
на този собственик относно три закона, които влияят върху вземането на такова 
решение, а именно Закона за водите, Закона за рибарството и аквакултурите и 
Закона за собствеността.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „В такъв случай ние какво решение можем да вземем?“ 
Г-жа Д. Петрова - „Без съгласието на министъра на земеделието и храните 

и без обследване на биоразнообразието в екосистемата на яз. „Тича“ ние няма 
как да им кажем: „задължаваме да го направиш с риба от този вид“.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Т.е., докладната трябва да мине в пожелателен 
характер при определени условия, така го разбирам.“ 

Г-н П. Караиванов - „В докладната записка е записано, че кмета трябва да 
предприеме съответните действия, за да се случи това нещо, ние така сме го 
написали. Доколкото разбирам сега от становището на общинска 
администрация едно от нещата е, че трябва да се сключи споразумение с 
Министерството на земеделието и храните. Това не изключва едното от 
другото. Ние гласуваме решението, след това се предприемат тези действия.“ 

Г-н В. Тодоров - „Имате ли нужда когато се гласуват финанси точно, 
конкретно да бъде решението?“ 

Г-жа Д. Петрова - „Трябва да бъде конкретно решението.“  
Г-н П. Караиванов - „Само да кажа, че в тази финансова рамка, която е за 

10 000 лв. може да се закупи зарибителен материал, като в една торба са около 
100 000 личинки. Това са над 10 торби. Проверили сме го.“ 

Г-жа Д. Петрова - „Въпросът е, че ние не можем да купим материала, 
трябва да предоставим субсидия на собственика, финансовата пътека е такава.“ 

Г-н П. Караиванов - „Добре, ако се разговаря с „Напоителни системи“, в 
смисъл общината чрез писмо, значи тая докладна записка нали възлага на кмета 
да направи…?“ 

Г-жа Д. Петрова - „Това е от същият вид, по който предоставяме средства 
на театъра и на симфониетата. Това са строги финансови закони, по които 
задължително трябва да минават финансовите потоци, през първостепенните 
разпоредители. Това, което вие предлагате няма как да стане, тъй като кметът 
на общината не може да бъде възложител на обществена поръчка с такъв 
предмет. Той не е упълномощен за тази дейност. Другият вариант е възлагане 
чрез закон за обществените поръчки, малка поръчка говоря, чл. 24 в случая.“ 

Г-н П. Караиванов - „Добре, ако ние гласуваме сумата, но не се закупува 
материал, докато не са сключи този договор? Нека тя да е гласувана.“ 
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Г-н Зл. Кайряков - „Госпожо Председател, един въпрос - можем ли сега да 
приемем точката за сведение, защото разбирам, че има малко противоречие 
между становището на общинска администрация и нашето? Може ли от 
вносителите, и аз се подписах в интерес на истината, да се изчисти до сесията 
докладна и така да се внесе, защото е видно, че по този начин точно няма да 
станат нещата.“ 

Г-жа А. Аспарухова - „Ако ме питате с оглед възможността да бъде 
разгледана  на заседания на ОбС,  в Правилника пише - да бъде разгледана поне 
от една комисия, което не задължава да има взето решение, за да може да стане 
обект на разглеждане на сесия. Ако  нямате готовност сега да гласувате без тази 
допълнителна информация или допълнение от вносителите, няма пречка да 
запишем: „разгледа докладната записка“.“ 

Г-н Св. Начев - „Ние така или иначе трябва да имаме някакво решение.“ 
Г-н П. Караиванов - „Ще изчистим проекта за решение до сесията.“ 
Г-н Г. Тефиков - „Няма ли да е по-удачно да се забрани улова на 

толстолоб една-две години като е такава полезна риба? За какво трябва сега да 
зарибяваме язовира?“ 

Г-н П. Караиванов - „Това става с изрична заповед на министъра на 
земеделието.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Едното не изключва другото.“ 
Г-н Г. Тефиков - „Дайте където се пие вода от язовира да не се лови 

толстолоб.“ 
Г-жа Д. Петрова - „Това, което казва г-н Тефиков е стопанска дейност. 

Това също е донякъде в противоречие, тъй като то ще носи приходна част на 
друг орган, различен от нас.“  

Г-жа А. Аспарухова - „Нека да чуем варианта на препоръка към 
вносителите на докладната записка: „ПК разгледа докладната записка и 
препоръчва на вносителите до заседанието на ОбС да синхронизират проекта за 
решение с действащото законодателство“.“ 

Г-н П. Караиванов - „Добре звучи, ще го синхронизираме.“ 
  

          ПК разгледа докладната записка и препоръчва на вносителите на 
докладната записка до  заседанието на ОбС да синхронизират проекта за 
решение с действащото законодателство. 

 
 
6. Отдаване под наем на земи от Общинския поземлен фонд и земи по 

чл. 19 и § 26 от ЗСПЗЗ през стопанската 2025/2026 г. - докладна записка от 
проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен   /т. 26 от дневния ред на 
сесията/. 

 
Г-жа С. Каменовска - „През предстоящата стопанска година според 

действащата наредба на Общински съвет за реда за управление и разпореждане, 
земите от общинския поземлен фонд се предоставят с предимство на безимотни 
и малоимотни. Едва след задоволяване на техните потребности, останалите 
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такива свободни земи могат да бъдат предоставени под наем или под аренда. 
Предложените цени ще послужат за начална тръжна цена при провеждане на 
тръжните процедури.“ 

Г-н Св. Начев - „Само трябва да се съобразим, че малко по-рано трябва да 
го направим. Сега сме започнали по добър вариант, защото по закона 
декларациите по чл. 69 и 70 трябва да се подадат до 30-ти юни.“ 

 
 

           Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното 
решение - подкрепя докладната записка.   

 
 
Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 11.25 ч. 
 
 
 
 
 

 
ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК: /П/ 

                 /Св. Начев/ 
 
 
 
 
 
ПРОТОКОЛЧИК: /П/ 
     /М. Шарбанова/ 


